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Interpelacja 

Działając na podstawie art. 24 pkt. 3 Ustawy z dnia 8 marca 1990 o samorządzie gminnym 

(Dz.U.2024.609 t.j ), zwracam się do Pana z następującym zapytaniem 

W dniach od 17.02.2025r. do 31.03.2025r. był przeprowadzany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi nabór w zakresie dofinansowania sprzętu i wyposażenia dla 

jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z województwa łódzkiego w ramach programu „Ekostrażak". 

Środki w ramach wspomnianego naboru można było przeznaczyć na sprzęt niezbędny do działań 

ratowniczych, prewencyjnych oraz usuwania skutków zagrożeń. 

O wsparcie w tym naborze mogła ubiegać się jedna jednostka OSP z każdej gminy, posiadająca 

największe rzeczywiste potrzeby doposażenia, uzasadnione stanem posiadania i stopniem zużycia 

posiadanego sprzętu, w odniesieniu do realizowanych zadań i wyjazdów. Warunkiem uzyskania 

dofinansowania było złożenie stosownego oświadczenia przez Gminę wraz z rekomendacją właściwego 

Prezydium Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP RP. 

Jedną z jednostek, które ubiegały się o wsparcie w powyższym naborze była Ochotnicza Straż Pożarna 

w Zgierzu - Proboszczewicach. 

Warto zaznaczyć, że w świetle przedłożonego na tą Sesję materiału przygotowanego przez Powiatową 

Straż Pożarną w zakresie bezpieczeństwa na terenie miasta Zgierza za 2024r., Ochotnicza Straż 

Pożarna w Zgierzu - Proboszczewicach jest jednostą wiodącą jeżeli chodzi o ilość wyjazdów - 10 

wyjazdów w 2024r. 

Tymaczasem okazało się, że wspomniane wsparcie otrzymała inna jednostka, mająca na swym koncie 

2 wyjazdy. 

Proszę zatem o odpowiedź na następujące pytania: 



1. Które z opisanych powyżej kryteriów merytorycznych takich jak największe rzeczywiste potrzeby 

doposażenia, uzasadnione stanem posiadania i stopniem zużycia posiadanego sprzętu, w odniesieniu 

do realizowanych zadań i wyjazdów zostały spełnione przez jednostkę, która otrzymała wspomniane 

wsparcie i w jakim zakresie. 

2. Mając powyższe na uwadze proszę o udostępnienie wszelkich porozumień oraz uzgodnień 

podjętych w powyższymy zakresie z Zarządem Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych RP. 

Szanowny Panie Prezydencie, 

Pragnę przypomnieć, że wspomniane środki są środkami publicznymi, do dysponowania nimi należy 

zatem podchodzić ze szczególną dbałością. Ich wydatkowanie powinno być zatem zgodne z zasadami 

wyrażonymi w art. 44 ustawy o finansach publicznych. Podjęte przez Pana w tym zakresie decyzje 

mogą rodzić ryzyko niewłaściwego wydatkowania wspomnianych środków przez inną instytucję. 


